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Avancem plegats

J a sé que és tot un tòpic dir que el temps passa molt de pres-
sa, però no per això deixa de ser una veritat inqüestionable. Dic 
això, perquè m’adono que em disposo a desitjar-vos un molt bon Nadal i un feliç 

any nou, per segon cop ja des que tinc l’honor de ser l’alcaldessa del nostre municipi.
Així doncs, estem a les portes de donar per acabat l’any 2024 i cal dir que han estat 

dotze mesos realment molt intensos, amb una infinitat de reunions, de visites, d’activi-
tats i també de presa de decisions, algunes d’agradables i d’altres no tant.

Però hi ha, per a mi, dos elements importantíssims que fan que el balanç d’aquest 
2024 sigui del tot positiu. Un és el sentiment de treballar conjuntament amb tots vosaltres 
per aconseguir tenir els nostres pobles cada dia una mica millor. I el segon és constatar, 
una vegada més, la gran qualitat humana de les persones que conformem Vandellòs i 
l’Hospitalet de l’Infant. La impressionant resposta de tots vosaltres a la tragèdia soferta 
a la Comunitat Valenciana ha desbordat qualsevol previsió. I això ha ser un motiu d’orgull 
compartit.

Així doncs, us encoratjo a continuar plegats en aquest dos camins esmentats, el 
de l’esforç col·lectiu i el de la solidaritat. Si ho fem així, estigueu segurs que estarem 
construint un municipi del qual ens podem sentir satisfets de pertànyer.  

Mentrestant, disposem-nos a celebrar aquestes festes en companyia dels nostres 
familiars i amics i a gaudir de totes les activitats que ens han preparat les diferents 
associacions, entitats i regidories de l’Ajuntament.

Molt bones festes de Nadal i un millor any 2025! 

Assumpció Castellví  
Alcaldessa de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant

“Pel desembre el fred i el vent 
fan tremolar el més valent”
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“Calia invertir en l’adequació dels equipaments” 

Q uin balanç fa d’aquest període de 
temps que porta com a regidora de 
govern? Un balanç positiu, perquè 

s’han millorat moltes coses. És bonic poder 
donar solucions pràctiques als problemes 
existents, tot i que també he après que a 
l’administració tot té un procés i no es poden 
executar els projectes de forma tan ràpida 
com en el sector privat.

Com a regidora de Benestar Social. quins 
són els principals projectes que té entre 
mans? Hem comprat un ecògraf per al CAP 
de l’Hospitalet de l’Infant, perquè el que hi 
havia ja tenia més de 10 anys i calia reno-
var-lo, era una petició popular; i l’any que ve 
tenim previst ampliar el cementiri de l’Hos-
pitalet de l’Infant amb 16 nínxols més. I, és 
clar, estem pendents de poder obrir la nova 
residència per a la gent gran.

En quina fase es troba actualment el pro-
jecte? Hem adjudicat el subministrament i 
instal·lació del mobiliari, que inclou l’execu-
ció d’alguns acabaments, de tancaments de 
seguretat, de la cuina... I s’haurà de fer tam-
bé tot el condicionament exterior.  Ara estem 
acabant de triar tot el material: els models i 
colors de les bates, les sabates del personal, 
les taules, cadires, sofàs, cortines, televisors, 
telèfons... És una feinada, perquè és com si 
vestíssim casa nostra.

A principis d’any es decidirà la modalitat 
de gestió i a partir d’aleshores comencen 

tràmits d’inscripció, registre, inspeccions i 
una sèrie de procediments administratius 
pertinents per a la seva posada en funcio-
nament. Ens hagués agradat que l’edifici tin-
gués 60-70 places, com les dels municipis 
del voltant, en lloc de 40; i que hagués tingut 
un pis més, perquè falten espais per a la in-
fermeria, la fisioteràpia i per als despatxos. 
Malgrat tot, creiem que és un equipament 
que fa falta, perquè hi ha molta demanda. 

Ens pot avançar algunes de les actuacions 
que té previstes la Regidoria de Comerç? La 
novetat és que al 2025 donarem uns bons 
descomptes per la compra als establiments 
comercials del municipi, per promoure el co-
merç local. Un municipi que no té botigues 
és un municipi dormitori i volem que Van-
dellòs i l’Hospitalet de l’Infant tingui vida.

I quins esdeveniments organitzarà l’any 
que ve amb aquest objectiu? L’any 2025  
tenim previst organitzar novament a l’Hos-
pitalet de l’Infant: l’HospiBrick & Click, la fira 
conjunta de LEGO i Playmobil, els dies 22 i 
23 de març; el Mercat Medieval, del 5 al 7 de 
setembre; la CastaHallowen, el 31 d’octu-
bre; i l’encesa de llums i el Mercat de Nadal, 
la darrera setmana de novembre o primera 
de desembre.

Al juny també tornarem a celebrar l’Hos-
piBeer, que es va estrenar enguany amb èxit. 
La nostra intenció és celebrar aquesta festa 
dedicada a la cervesa cada any.

La Regidoria de Comerç també s’encarrega 
de la gestió de les concessions administra-
tives dels casals.  Sí, ara estem pendents de 
la finalització de les obres d’adequació del 
Casal de Masboquera, que són molt impor-
tants per al poble, perquè és un punt clau de 
reunió. Volem obrir-lo al gener i aquest mes 
de desembre tenim previst licitar la conces-
sió de serveis i explotació del bar.

D’altra banda, ara estem adequant el bar 
de la Plaça Berenguer d’Entença de l’Hospi-
talet de l’Infant perquè pugui estar obert a 
principis de l’any 2025. Hem renovat la ta-
rima i ara estem pintant, canviant les fines-
tres, adequant  la instal·lació elèctrica per 
adaptar-la a la normativa, etc. I al Casal de 
Vandellòs, també tenim  previst adequar la 
terrassa del darrere, la pavimentarem amb 
formigó. 

Estem treballant en l’adequació d’aquests 
equipaments municipals perquè no es troba-
ven en bones condicions i cal fer-ne el man-
teniment.

Per últim, parlem ara de la Regidoria de 
Noves Tecnologies, té algun projecte en 
marxa que vulgui destacar? Hem detectat 
que ajuntaments del voltant, consells co-
marcals, la Diputació de Tarragona i altres 
administracions han rebut ciberatacs. Per 
prevenir-los a l’Ajuntament, hem encarre-
gat una auditoria de ciberseguretat, per sa-
ber quines mancances tenim i com podem 
solucionar-les. 

Sílvia Pujol
Regidora de Comerç, de Benestar 
Social, de Salut i de Noves 
Tecnologies

Per a aquesta regidora, aquest és el seu tercer mandat 
a l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, el 
primer com a membre de l’equip de govern. Hi aporta 
“sensibilitat, un tracte proper amb la gent” i la seva 
“experiència en gestió econòmica”, com a propietària 
d’una empresa de manteniment industrial, segons ens 
explica ella.

A la pàgina web de l’Ajuntament hi ha un  
apartat dedicat als regidors/es, amb informació de la 
biografia de cadascun d’ells/es i de la retribució que cobren. Entrevista 3
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Aquí podeu consultar la informació 
relativa als grups polítics municipals que 

hi ha penjada al web de l’Ajuntament:

Fem balanç 

C om sempre quan s'acaba un any és 
hora de fer balanç, repensar les accions 
que s'han dut a terme, valorar i també 

fer autocrítica.
Des d'Acció Municipal dintre de la coalició 

de govern fem una valoració molt positiva, hem 
après dia a dia a treballar amb quatre formaci-
ons polítiques de caràcter molt divers, però que 
tenen totes quatre un objectiu comú: treballar 
pel bé del nostre municipi.

Hem sabut crear sinergies positives i tei-
xir complicitats per tal de treballar plegats en 
aquest projecte tan engrescador i alhora de tan-
ta responsabilitat.

Cada dia és un orgull poder treballar per a 
totes i tots els veïns del nostre municipi.

Fem gestió eficaç, és per això que vetllem 
per l’estabilitat pressupostària com és palpable 
a la majoria dels Plens de la corporació, a dife-
rència de l’anterior equip de govern, el qual acos-
tumava a fer modificacions de crèdit a cada ple, 
derivat d'una manca de planificació i gestió.

Aquest proper any tenim nous projectes que 
són necessaris i molt esperats, projectes que 
han estat reivindicats des de fa anys, com són 
la reforma del camp de futbol de Vandellòs, una 
proposta sorgida de la iniciativa veïnal; l'arranja-
ment del camp de terra de l'Escola Mestral, tre-
ballar per la nova ubicació del camp de futbol de 
l'Hospitalet de l'Infant, la inauguració de la nova 
residència d'avis de l'Hospitalet, la inauguració 
del Casal de Masboquera…

Per fer un balanç global també cal fer au-
tocrítica, repensar el que cal millorar i aprendre 
cada dia, és per això que des de la humilitat apli-
quem l´escolta activa i la proximitat.

Us desitgem un bon Nadal! 

acciomunicipalvh@gmail.com 
  @acciomunicipalvh

 @acciomunicipalvh

Esmeralda 
Saladié

Balanç i resum de l’any 2024

A punt d’acabar l’any, és el moment de fer 
un repàs de les accions dutes a terme 
per l’equip de govern.

La finalització de l’obra de la residència 
per a la gent gran a l’Hospitalet de l’Infant i el 
subministrament del mobiliari és un dels punts 
destacats. 

La resolució del programa de millora de la 
competitivitat i dinamització del patrimoni his-
tòric permetrà executar el projecte encarregat 
per l’equip de govern de restaurar les cobertes 
i el pavelló d’Hifrensa. Amb aquesta inversió 
es pretén recuperar l’obra de l’arquitecte Bonet 
Castellana, la qual anirà més enllà si la resolu-
ció de la subvenció del 2% cultural és favorable.

En curs es troben la reordenació del camp 
de futbol de Vandellòs, les obres del casal de 
Masboquera, la construcció d’àrees d’emer-
gència per a la gestió de residus, el condicio-
nament dels patis de les escoles, així com in-
tervencions a peu de carrer per a la reducció 
de barreres arquitectòniques i la millora de la 
seguretat i dels serveis de la ciutadania.

IDETSA formarà part de la Secretaria Tèc-
nica del Fons de Transició Nuclear que ha per-
mès atorgar línies de subvenció empresarials 
per invertir en projectes de creació i d’expansió 
empresarial i per potenciar la línia estratègica 
de diversificació econòmica. En aquest horitzó, 
l’equip de govern també treballa per la redefini-
ció del litoral i de la zona del port esportiu per 
potenciar-ne l’atracció turística.

I com no pot ser d’una altra manera, s’ha 
mantingut la proximitat, l’atenció a la ciuta-
dania i el suport als actes organitzats per les 
entitats, un dels signes d’identitat del nostre 
municipi. 

mesmunicipi@gmail.com
  Més Municipi

 @mes_municipi

Ferran 
Conejo

Més recursos per fer menys

L a gran novetat del pressupost per al 2025 
és que l’Ajuntament comptarà amb més 
recursos que mai, gràcies a diferents 

causes: la subvenció del Ministeri de Turisme 
d’1.319.000 € pel projecte d’actuació sobre el 
patrimoni d’Hifrensa demanada durant el man-
dat del PSC; la subvenció -pendent de confir-
mar- de 645.000 € atorgada pel Ministeri de 
Transports per a la millora dels equipaments 
d’Hifrensa, aconseguida gràcies a la declara-
ció de BCIN promoguda pel govern municipal 
del PSC; l’augment de 750.000 € de les trans-
ferències corrents de la Generalitat i de l’Estat; 
600.000 € procedents del conveni negociat 
amb ENRESA per a la construcció de l'ATI a la 
CN Vandellòs II, una reivindicació llargament 
treballada durant el mandat passat a través de 
l’AMAC, on el nostre municipi tenia un lideratge 
superior a l’actual, ja que l’alcalde Alfons Garcia 
n’ostentava la vicepresidència.

A més, cal reflectir altres decisions políti-
ques municipals més difícils d’entendre com 
l’increment de les taxes i preus públics als ve-
ïns en un 38%, o l’error de vendre patrimoni de 
l’Ajuntament  amb la venda de parcel·les muni-
cipals per 1.165.000 €. 

I la pregunta és: per fer què? Doncs si mireu 
el capítol de despeses del pressupost, l’equip 
de govern continua sense tenir un projecte de-
finit i només desenvoluparà alguns dels projec-
tes del grup municipal del PSC com obrir la re-
sidència per a la gent gran, desenvolupar obres 
de millora als equipaments d’Hifrensa (pavelló, 
Escola Àster i residència) i començar a treba-
llar per tenir una àrea esportiva.

Així doncs, mai tants diners serveixen per 
a tan poc. 

pscvh@tinet.org
  @pscvandellos.hospitalet

 @PSCVH
 @psc_hospitalet.vandellos

María José 
Gómez

Edita:Butlletí informatiu trimestral de l’Ajuntament de Vandellòs  
i l’Hospitalet de l’Infant
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Seguiu l'actualitat de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant  
a les xarxes socials de l'Ajuntament:

@vandellosihospitalet.cat @ajvandellos_hospitalet

Les platges, un gran recurs 
turístic i econòmic

L es platges són un dels principals motors 
del turisme global, però el seu potencial 
no es limita només a l’estiu ni als visi-

tants habituals. Per potenciar aquest recurs 
natural de manera sostenible i inclusiva, és 
imprescindible abordar aspectes com l’acces-
sibilitat, el manteniment fora de temporada i la 
diversificació del seu ús turístic durant la major 
part  de l'any.
• Impacte econòmic positiu

El turisme de platja és un pilar fonamental 
per a l’economia local. Les activitats deriva-
des del turisme generen ocupació en sectors 
com l’hostaleria, el comerç, els serveis i les 
activitats d’oci. Aquesta realitat converteix el 
turisme en una alternativa econòmica viable i 
quasi imprescindible, especialment en zones 
costaneres. 
• La desestacionalització com a objectiu

La clau per aprofitar al màxim el potencial 
de les platges és diversificar les seves possi-
bilitats durant tot l’any. Des d’esdeveniments 
culturals fins a competicions esportives o ru-
tes de senderisme costaner; el turisme fora de 
temporada no només augmenta els ingressos 
sinó que també contribueix a reduir la pressió 
ambiental i social durant l'estiu.
• Manteniment durant tot l’any

Durant els mesos d’hivern i primavera, el 
manteniment de les platges és imprescindi-
ble per preservar-les i garantir-ne la qualitat 
de cara a la temporada alta. Una bona gestió 
hivernal assegura la conservació dels ecosiste-
mes marins i contribueix a mantenir les platges 
com a espais segurs i sostenibles.

I treballant en tots aquests temes us desit-
gem unes molt bones festes de Nadal i un any 
nou 2025 ple d’encerts. 

fic_cat@telefonica.net
  @fichospitalet

 @lafichospitalet

María Elidia 
López

E l GM de la CUP es veu obligat a deixar 
aquest espai en blanc per motius que 
creiem que limiten l'opinió política del 

nostre grup. El contingut escrit d'aquest espai 
va ser demanat, com a data límit, just un dia 
abans del ple municipal de novembre. Vista la 
importància del ple en qüestió, on es procedeix 
a l'aprovació dels pressupostos anuals i, sent 
aquest l'únic espai en el que se'ns permet di-
fondre la nostra opinió per escrit, vam demanar 
que l'article fos presentat l’endemà del ple per 
poder-ne fer una valoració acurada i rigorosa 
en el temps. La resposta va ser negativa. 

  @cupvh
 @CupVH 
 @cupvh 

Sergi  
Saladié

Gràcies!!  

L a recent DANA ha deixat a València una 
reguera de destrucció sense precedents, 
amb més de 200 morts i desapareguts 

encara per localitzar. Moltes víctimes estan en 
xoc, sense comprendre del tot el que ha pas-
sat. És evident que les administracions han co-
mès errors que van agreujar la tragèdia. Amb 
una gestió més competent i coordinada, part 
del dany es podria haver evitat.

Buscar culpables no tornarà els habitatges 
perduts ni les vides que l'aigua es va emportar. 
Hi haurà temps per depurar responsabilitats, 
però ara toca reconstruir, tornar als afectats 
una vida i treballar perquè alguna cosa sem-
blant no torni a passar.

És moment de reparar, reconstruir i plorar 
els que ens han deixat. També és moment de 
planificar el futur. El nostre municipi compta 
amb el Pla d'Acció Municipal INUNCAT.

Cal no oblidar que algunes zones del nostre 
municipi tenen un risc molt alt d'inundació.

La devastació ha estat immensa i deixa 
imatges inesborrables. Tot i això, també hem 
vist exemples que tornen l'esperança. Perso-
nes de tot Espanya s'han bolcat amb València. 
Joves, deixant els seus treballs per treure fang, 
han donat el millor de si mateixos per ajudar 
els seus conciutadans.

I què cal dir de Vandellòs i de l'Hospitalet 
de l'Infant: m'omple d'orgull veure com el nos-
tre poble ha estat a l'altura, organitzant vehicles 
carregats de material per pal·liar la destrucció 
que aigua i fang han deixat al seu pas. Tanco 
aquest article valorant el millor que tenim: una 
comunitat solidària i conscient, que sap estar a 
l'altura en els moments més difícils.

Bon Nadal! 

ppvandelloslhospitalet@gmail.com 
  @PP-Vandellòs l’Hospitalet de l’Infant

 @ppvandellos
 @ppvandellos 

Sílvia 
Pujol

@ajuntament_vh
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L a destrucció dels arxius eclesiàstics va ser una més de les ter-
ribles conseqüències de la Guerra Civil Espanyola (1936-39). 
La institució de l'Església catòlica, omnipresent durant segles 

a pobles i ciutats, deixà constància escrita als seus llibres de naixe-
ments, bateigs, matrimonis, defuncions, etc., de noms i cognoms de 
generacions senceres de cristians.  Malauradament, moltes d'aque-
lles càpsules del temps van tenir el mateix destí que els llibres male-
ïts del Berlín de 1933 o els del Quixot de Cervantes, la foguera. A Van-
dellòs bona part de l’arxiu municipal i parroquial fou salvaguardat, 
però uns pocs documents es van perdre. La seva desaparició escom-
brà del camí algunes de les molles de pa que fins aleshores havien 
perpetuat la nostra memòria col·lectiva. Però el més important és 
estar a l'aguait, perquè de tant en tant les ones ens retornen a la riba 
de la platja els tresors d’algun naufragi. 

Aquest és el cas d'una capseta de valuosos manuscrits de la 
parròquia de Vandellòs que va caure a les meves mans durant l'es-
tiu el passat. A grans trets, diré que recull llicències per casar (1777-
1819), circulars (1785 -1819), despatxos (1742- 1839), la correspon-
dència entre el rector de Vandellòs i el bisbat de Tortosa (1838- 1839) 
i una carta del Vaticà. De tots els lligalls els que tenen un major pes 
específic des del meu punt de vista són els de les despeses de la 
construcció de l'església de Sant Andreu de Vandellòs (1775-1809) 
i el de la Confraria de la Mare de Déu del Roser (1600 –1807), que 
inclou el text en llatí de la seva fundació. Aquestes agrupacions 
eren les encarregades del manteniment del culte de la parròquia, de 
comprar els ornaments i del manteniment i de les obres de la casa de 
Déu. El manuscrit el signa el sacerdot i capellà perpetu d'aquesta so-
cietat, mossèn Pauli Jardi, en presència dels testimonis, els honora-
bles Joanne Pentinat i Joanne Scoda, agricultors i habitants habituals 
de l’esmentat lloc. Al plec es recullen extenses llistes dels confrares 
que la formen dels anys 1698, 1619,1668, 1723,1761,1779,1807 i la 
relació dels majorals fins a 1693.

Surt a la llum una capsa amb documents 
històrics de la parròquia de Sant Andreu  
de Vandellòs que es remunten a l'any 1600

Segons el llibre El Cens de 1817 de l’historiador Joan Vernet i Bor-
ràs, Vandellòs ja tenia parròquia l'any 1350 i hi ha referències do-
cumentals que ja existia una petita església ubicada al mateix lloc 
que l'actual de Sant Andreu. No sabem si era gòtica o romànica. El 
que sí sabem és que a l'últim terç del segle XVIII apuntava ruïna, 
especialment el presbiteri. 

L'augment de població i la necessitat d'un santuari més ampli va 
animar la població a aixecar un de nou, sobre el paranimf del vell. 
El 1771 mossèn Francisco Quintana, vicari de Vandellòs, comença a 
moure fils. De tal manera, el nou temple es va emprendre el 1773, 
sense enderrocar l'antic. Els diners eren administrats inicialment pel 
Vicari Thomas Gasol i després per mossèn Antoni Vidal juntament 
amb el majoral de la Mare de Déu del Roser. Agustí Gil seria el primer. 
Els mestres d'obra van ser Francisco i Josep, que eren forasters. El 
24 d'abril de 1775, el rector treu del dipòsit de la parròquia 24 ardits 

amb els quals liquida, entre altres coses, claus pel ferrer, els treballs 
del fuster, dotze càntirs d'aigua per a les obres i una corda per a la 
pedrera. Al setembre es treu cèntims per pagar a Jaume Vernet de 
Remullà i Manuel Grana pels treballs de fàbrica, per pagar els jornals 
de rucs  i mules per portar l'aigua a l'obra, per espart, serradores, pe-
dra, guix, calç, així com pel mestre d'obres i els paletes. Alguns dels 
que consten són Joan Cases, Josep Barceló, Josep Ribera, Bruno i 
el Francisco Llop. És curiós veure com s’afronten  simultàniament 
les despeses d'obra pura i dura com teules i totxos del Joan Siri-
si de Masriudoms amb ornaments del temple com palmes, ciris 
pasquals, cera, pica, càntirs per rentar les mans a l'eucaristia, ca-
nelobres per la verge del Roser, una reixa de Falset per la sagristia 
i pedres de llum de Corbera. El 4 de maig de 1786 s'enruna l'anti-
ga església i el 1787 s'aixeca un púlpit. Un any després es paga el 
frontis de pedra picada i la porta principal (400 lliures). El campanar 
s'aixeca el 1790; el retaule, el 1791; els bancs, el confessionari, 
copons i tabernacles, el 1794. Poc després Mossèn Escrivà de Prat-
dip beneeix les imatges de l'altar major. El 7 de desembre de 1806 es 
fica a puesto la veritable cirereta del pastís, la campana. El document 
es tanca a l’agost de 1809 amb petites despeses, com la dels 9 flo-
rins als "tegeros", tota una simpàtica premonició. 

Els manuscrits perduts de Vandellòs
Per Alfons Tejero 

Aquí podeu consultar els números de 
La Revista publicats des del 2010 fins a 

l’actualitat. Els números anteriors els trobareu, 
en format paper, a les biblioteques municipals: 

Fotografia dels documents de la parròquia de Sant Andreu de Vandellòs.
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Associació de Dominó  
de l’Hospitalet de l’Infant

 

E l dominó té una història fascinant que s'estén a través de cultures i 
segles. El seu origen a la Xina de la dinastia Yuan, com una variació 
dels daus, mostra com els jocs d'atzar i destresa s'adapten i evolucio-

nen segons el context cultural. L'arribada a Europa, primer a Itàlia i després a 
França, on va rebre el seu nom, també posa de relleu com els jocs viatgen i es 
transformen a mesura que travessen fronteres.

Des del mes de març de 2022 tenim al nostre municipi l'Associació de 
Dominó de l’Hospitalet de l’Infant, una entitat que aplega tots els amants 
d'aquest emocionant joc de taula. L'associació va néixer amb la voluntat de 
reunir jugadors de totes les edats i nivells, fomentar la convivència i de-
mostrar que el dominó posseeix múltiples beneficis com desenvolupar la 
memòria amb càlculs matemàtics, la rapidesa mental, l’estratègia i fins i tot 
aprendre a respectar unes normes i saber perdre… Als més grans els benefi-
cia de manera que el joc frena la deterioració cognitiva potenciant l'ús del 
cervell, mantenint-los lúcids i àgils mentalment.

Els jugadors del nostre municipi competeixen  
en la lliga provincial i també acudiran al  
Campionat d’Espanya, previst per a l’abril de 2025

A través de tornejos, activitats socials i trobades setmanals al Casal d’avis 
de l’Hospitalet, aquesta entitat vol oferir un ambient acollidor i distès per gau-
dir del joc de manera saludable i respectuosa.

Els jugadors del nostre municipi competeixen en la lliga provincial i també 
acudiran al Campionat d’Espanya (tenim una parella local al lloc 32è), que se 
celebrarà a Saragossa el mes d’abril de 2025.

Si ets un apassionat o una apassionada del dominó o simplement tens 
curiositat per descobrir aquest joc, l’associació et convida a formar part de la 
seva família de jugadors. 

President: Ramon Fernández Rius
Secretari: Josep Ventura
Tresorer: David Fernández
Fundadors:  
Ramon Fernández i Josep Ventura

Correu electrònic: 
dominohospitalet@gmail.com
Data de fundació:  
3 de setembre de 2022
Nombre de socis: 14

Púding de llimona
Nom de l’establiment: Lili’s Sweet
Cuiner: Liliana Giménez

Preparació del plat: 
Comencem perfumant bé el sucre amb la ratlladura 
de la llimona (la fricció de la ratlladura amb el sucre 
allibera tots els olis que té la pell de la llimona i deixa 
un perfum exquisit). Afegim la mantega tova al su-
cre perfumat i barregem fins que es formi una cre-
ma, després hi incorporem els dos ous i barregem. A 
continuació, hi afegim la llet, l'oli i el suc de la llimona 
espremuda. Barregem tot amb la farina i incorporem 
el llevat en pols i un polsim de sal, que fa destacar el 
tast de la llimona. Remenem tot fins que ens quedi 
una crema i la posem en un motlle. 

Escalfem el forn i coem aquest pastís a uns 170 
graus durant 35 /40 minuts o fins que quan el pun-
xem amb un ganivet, el ganivet surti net.

Per al glacejat, barregem el sucre glas amb el suc 
de llimona en funció de la consistència que li vulguem 
donar. Si volem el glacejat més lleuger, menys llimo-
na; i si el volem una mica més sòlid, més llimona. Gla-
cegem el nostre púding i ja teniu llest aquest pastís 
de Lili’s Sweet a casa vostra!.  

INGREDIENTS:

• 200 g sucre

• La ratlladura  

d’1 llimona

• El suc d’una llimona

• 100 g de mantega tova

• 2 cullerades d’oli

• 190 g de farina

• 120 ml de llet

• 1 culleradeta de llevat 

en pols
• 1 polsim de sal

Glacejat de llimona

• 100 g sucre glas

• 2 cullerades de suc 

de llimona (segons la 

consistència que es 

desitgi)
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L 'empresa pública ADIF, encarregada de redactar i executar el 
projecte de la via cívica (fins ara coneguda com a via verda) 
que ha d'unir els municipis de Cambrils, Mont-roig del Camp 

(passant pel nucli de Miami Platja) i Vandellòs i l’Hospitalet de l'In-
fant (passant pel nucli de l’Hospitalet de l’Infant) s'ha compromès a 
replantejar el projecte per fer-lo més sensible a les demandes dels 
tres municipis. 

Aquest acord s’ha assolit després d'una reunió de treball que va 
tenir lloc el passat 17 d’octubre a la seu d'ADIF a Madrid en què hi van 
participar els alcaldes i alcaldessa de les tres poblacions: Assump-
ció Castellví (Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant), Fran Morancho 
(Mont-roig del Camp) i Alfredo Clua (Cambrils), així com Luis Pedro 
Marco, president d'ADIF; Jesús Campo, director general de Negoci i 
Operacions Comercials; Juan Pablo Villanueva, director general de 
Construcció i Rosabel Montero, directora del Gabinet de Presidèn-
cia d’ADIF, entre altres responsables de l’ens ferroviari.

Durant la trobada, els tres ajuntaments van reiterar la seva dis-
conformitat amb el projecte inicial que actua sobre el traçat de l'anti-
ga línia de tren de la costa, desmantellada els darrers mesos, i van 
pressionar per aconseguir-ne una revisió. Segons van informar les 
autoritats locals, la reunió va ser molt positiva, ja que ADIF es va com-
prometre a atendre les demandes dels municipis afectats. El nou 
projecte incorporarà millores en aspectes com la gestió hidràulica, 
la qualitat de l'obra i la integració de la via cívica en l'entorn urbà de 
cada municipi.

Tot i que aquesta revisió pot comportar un retard en la construc-
ció de la via cívica, els responsables polítics consideren que, per un 
projecte tan esperat com aquest, és preferible aconseguir un con-
sens i que el resultat final del projecte sigui millor. 

19,3 quilòmetres de via cívica
El projecte, que serà estratègic per a la promoció dels tres municipis 
de la Costa Daurada, preveu adaptar la plataforma viària del tram de 
19,3 quilòmetres que va de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant fins a 
Cambrils, passant pel terme municipal de Mont-roig del Camp i Mia-
mi Platja, amb una inversió de 5,8 milions d'euros. 

ADIF replantejarà el projecte de la via cívica 
entre Cambrils, Vandellòs i l’Hospitalet de 
l’Infant i Mont-roig del Camp
Els alcaldes dels tres municipis van aconseguir aquest compromís en una reunió mantinguda el 
17 d’octubre a Madrid amb responsables del Ministeri i d’ADIF

S’ha arranjat el camí  
dels Graus de Castelló 

A quest camí dona accés a la part més alta de les munta-
nyes de la zona de la Masia de Castelló, anomenada Els 
Graus. 

Els treballs que ha dut a terme l’empresa adjudicatària, Ca-
talana d’Infraestructures i Serveis Associats SL, per encàrrec 
de l’Ajuntament, permeten ara el pas amb vehicles per aquest 
camí, pel qual només es podia anar caminant. 

“Aquesta millora de l’accessibilitat és important tenint en 
compte que aquest camí està situat en un lloc estratègic, que 
dona accés als Dedalts des de la Masia de Castelló i des de Mas-
boquera. Amb aquestes obres, aquesta zona del municipi que-
darà també més protegida en cas que hi hagi una emergència”, 
ha explicat la regidora de Medi Ambient, Laura Olmo. 

Els treballs han consistit en la neteja, el desbrossament, l’apor-
tació de material, la compactació del camí i el formigonat de tres 
trams que es trobaven en mal estat. 

Per finançar aquestes obres, que han costat 96.587,94 €, el 
consistori rebrà una subvenció de la Diputació de Tarragona de 
60.000 euros. 

Seguiu l'actualitat de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant  
a les xarxes socials de l'Ajuntament:

@vandellosihospitalet.cat @ajvandellos_hospitalet @ajuntament_vhActualitat8



E l passat 19 d’octubre, coincidint amb el 35è aniversari de l’in-
cendi de la central nuclear de Vandellòs I, l’Ajuntament va inau-
gurar la “Plaça Dinou d’Octubre” a l’Hospitalet de l’Infant. 

En l’acte institucional que va organitzar a l’espai públic situat 
entre l’Alberg Esportiu Àster, el casal d’Hifrensa i l’antiga Escola 
Àster, l’alcaldessa, Assumpció Castellví; i la presidenta de l’Asocia-
ción Profesional de Técnicos en Seguridad Nuclear y Protección Ra-
diológica (ASTECSN), Nieves Sánchez, van descobrir una placa amb 
la llegenda: “Plaça del Dinou d’Octubre, en memòria dels treballadors 
i treballadores de la Central Nuclear Vandellòs I, dels equips d’emer-
gència i de totes aquelles persones que van participar en l’extinció de 
l’incendi ocorregut el 19 d’octubre de 1989”.

D’aquesta manera, tal com es va acordar en la sessió plenària 
del 31 de juliol, va quedar batejat oficialment aquest espai que for-
ma part del Poblat Hifrensa i que fins aleshores no disposava d’una 
denominació específica o genuïna.

Prèviament, van parlar Brauli Conejo i Manel Barreno, en repre-
sentació dels extreballadors de la Central Nuclear Vandellòs I que 
van evitar una possible gran catàstrofe nuclear a Espanya. 

Tots dos van agrair aquest reconeixement i Brauli Conejo va recor-

dar els moments “anguniosos” i “esgotadors” que van viure aquella 
nit del 19 d’octubre del 1989 i va posar en valor el paper que van tenir 
també els bombers i “el cos de vigilància i guàrdies de seguretat”.

L’alcaldessa, Assumpció Castellví, va destacar “la valentia, la 
generositat, l’altruisme i la professionalitat” de totes les persones 
que van actuar aquell dia de l’accident, el més greu succeït a Espa-
nya en una instal·lació nuclear. 

I la presidenta d’ASTECSN, Nieves Sánchez, va insistir en la im-
portància que té reconèixer públicament l’actuació dels treballadors 
de la central nuclear Vandellòs I de totes les persones que van actuar 
“per evitar una catàstrofe nuclear, que hagués tingut conseqüències 
inconmensurables”.

A aquest acte, obert a la ciutadania, hi van assistir molts veïns i 
veïnes, ex treballadors de la Central Nuclear Vandellòs I, representants 
i treballadors de la Central Nuclear Vandellòs II; personal de la central 
nuclear d’Ascó, bombers, voluntaris del Parc de Bombers de l’Hospita-
let de l’Infant, representants de la Policia Local, de la Creu Roja, de l’em-
presa de seguretat Protecsa, d’ASTECSN, els ex alcaldes de Vandellòs 
i l’Hospitalet de l’Infant Josep Castellnou i Alfons Garcia; diversos regi-
dors i regidores del municipi; i els alcaldes de Tivissa i Cambrils. 

S'ha inaugurat la "Plaça Dinou d'Octubre"  
al Poblat Hifrensa de l'Hospitalet de l'Infant
En memòria dels treballadors i treballadores de la Central Nuclear Vandellós I, dels equips d'emergència  
i de totes aquelles persones que van participar en l'extinció de l'incendi ocorregut el 19 d'octubre de 1989

Escanegeu aquest codi QR per veure la 
notícia de la Televisió de Vandellòs sobre la 
inauguració de la Plaça Dinou d’octubre.

Oberta una mostra  
d’imatges de l’incident 

F ins al 18 de desembre, podeu visitar l’exposició “19 d’oc-
tubre de 1989. Imatges de l’incident”, al Centre de la Imat-
ge F. Andreu, ubicat a la Plaça Catalunya 9 de l’Hospitalet 

de l’Infant
Aquesta exposició conté fotografies de la central Vandellòs I 

quan s’estava construint i en funcionament, i també de l’afecta-
ció de l’incident del 19 d’octubre de 1989.

L’horari de visita d’aquesta mostra organitzada per la Regido-
ria de Cultura és els dimarts i dimecres, de 16 a 19 h. 
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E l consistori ha invertit més de 45.000 euros en la millora de 
cinc parcs infantils: quatre de l’Hospitalet de l’Infant (el de la 
Pista Nova Llum, el de la Plaça dels Pins, el de la Plaça de l’Al-

madrava i el de davant de la Base Nàutica) i un de Vandellòs (el que 
està ubicat al costat del pavelló esportiu). 

En concret, està pavimentant les dues àrees de jocs infantils de 
la Pista Nova Llum: recobrirà amb cautxú el voltant dels jocs; i amb 
formigó, la resta de l’espai que estava ocupada per terra. Amb aques-
ta actuació, el consistori vol millorar la seguretat dels jocs infantils, ja 
que el cautxú és un material que serveix per esmorteir els possibles 
impactes de la canalla sobre el sòl; i alhora millorar la salubritat de 
l’espai, per evitar que l’arena passi als carrers i per disminuir les tas-
ques necessàries de neteja viària.

Una altra de les actuacions que ha dut a terme l’Ajuntament ha 
consistit en la substitució d’un dels jocs del parc infantil de la Plaça 
dels Pins, que s’havia deteriorat pel pas del temps. Concretament, 
ha substituït el tobogan, l’estructura de fusta i el gronxador per un 
model nou.

En el cas del parc infantil de la Plaça de l’Almadrava, s’han re-
novat els vinils de les representacions de les figures de la cultura 
popular del municipi; i en el cas del parc infantil situat al passeig 
marítim, davant de la Base Nàutica, s’ha reparat el cautxú que en-
volta els jocs.

Al parc infantil annex al pavelló esportiu, s’han arranjat els es-
cocells de les moreres i s'ha instal·lat d’un cartell informatiu sobre 
les normes d’ús d’aquesta àrea. 

Millores a cinc parcs infantils del municipi
Al de la Pista Nova Llum, al de la plaça dels Pins, al de la Plaça de l’Almadrava i al de davant de la 
Base Nàutica de l’Hospitalet de l’Infant; i al del costat del pavelló esportiu de Vandellòs

En aquest apartat del web municipal, podeu 
consultar les notícies que difon l’Ajuntament i 

mantenir-vos informats de l’actualitat local:

Nous jocs al pati  
de l’Escola Valdelors

L ’Ajuntament ha destinat més de 18.000 euros a la millora 
del pati de l’Escola Valdelors de Vandellòs. Amb aquests 
diners ha instal·lat quatre nous jocs.

A la zona d’esbarjo de l’alumnat de cicle infantil, hi ha col·locat 
una torre amb un tobogan i dues escales; i un sorral; i a l’àrea 
d’esbarjo de l’alumnat de primària, un joc de trepa fet amb troncs 
d’arbres perquè els nens i nenes puguin treballar l’equilibri la coor-
dinació; i una caseta (amb una teulada a dues aigües i una taula i 
uns bancs a l’interior).

Aquests elements estan fabricats amb fusta d’acàcia i altres 
materials duradors, resistents i tractats de manera que siguin 
segurs per als infants i suportin les condicions meteorològiques 
adverses.

Amb aquests jocs, els nens i nenes de l’escola podran diver-
tir-se, socialitzar, jugar amb la imaginació i desenvolupar les se-
ves capacitats físiques, intel·lectuals i sensorials. 
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L ’Ajuntament ha contractat ja el subministrament, instal·lació i 
execució del mobiliari per l'equipament de la residència assisti-
da per a gent gran de l'Hospitalet de l'Infant. 

El consistori ha adjudicat aquest projecte a l’empresa Expert Line 
SL per un import de 725.978,21 € i un termini d’execució de 12 setma-
nes, a comptar a partir de la data de formalització del contracte, que va 
tenir lloc a finals d’octubre.

Aquest contracte preveu tant el subministrament de material 
sanitari, grues, cortinatges, roberia, llits, butaques, taules de men-
jador, material d'oficina, ordinadors, material de fisioteràpia, ma-
terial de neteja, estris de cuina; com tot el que té a veure amb els 
rètols i cartelleria, fabricació de mobles a mida, muntatge de la 
cuina i els electrodomèstics, muntatge de la bugaderia, execució 
d’alguns acabaments, de tancaments de seguretat de l'edifici, etc.

Per finançar aquests treballs, l’Ajuntament comptarà amb dos 
ajuts: d’una banda, rebrà un import derivat del cofinançament per 
part del Ministeri per a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic 
que gestiona Enresa (228.562,50 €, per justificar dins de les anualitats 
2024-2025); i d’una altra, un ajut del Pla ImpulsDipta de la Diputació 
de Tarragona de 400.000 € (300.000 €, el 2024; i 100.000 €, el 2025).

D’altra banda, el consistori està treballant per donar d’alta defini-
tivament els serveis d’aquest nou equipament, que disposarà de 40 

places; i per legalitzar-ne les instal·lacions. Al gener té previst licitar 
un projecte de grup electrogen que no estava previst en el projecte 
original de la residència, que abastirà aquest edifici, la Casa de la Vila 
i el centre de dia de l'Hospitalet de l'Infant. 

Al web municipal podeu consultar els vídeos de les 
sessions plenàries de l’Ajuntament, enregistrades 
per la Televisió de Vandellòs (TVV).

Adjudicat el contracte de subministrament i 
instal·lació del mobiliari per a la nova residència
Per un import de gairebé 726.000 euros i un termini d’execució de 12 setmanes

S’està adequant el  
Casal de Masboquera

L es obres d’adequació del Casal de Masboquera estan en 
marxa. Van començar a l’octubre i duraran tres mesos, se-
gons és previst. 

Durant aquest temps, l’empresa adjudicatària, Obres i Serveis 
Curto SL, s’encarregarà de dur a terme uns treballs que serviran 
per adequar aquest edifici municipal, ubicat al carrer Nou 25, a 
les normatives vigents, per respectar els condicionants relatius 
a la protecció contraincendis, l’accessibilitat, els serveis, les 
instal·lacions, la cuina i les sortides de fum, etc.

Es tracta d’executar els treballs necessaris per poder tornar a 
oferir en aquest espai el servei de bar i restaurant; i que els veïns 
i veïnes del poble disposin novament d’una sala polivalent per po-
der celebrar les seves festes i organitzar-hi activitats. Després de 
les obres, aquest edifici tindrà una cuina més equipada i un bany 
adaptat per a les persones amb mobilitat reduïda.

Aquesta actuació compta amb la col·laboració de la Dipu-
tació de Tarragona. Per finançar les obres, que tenen un cost de 
87.072,90 euros, l’Ajuntament ha rebut una subvenció de la cor-
poració provincial de 85.000 euros, corresponent al Pla Impuls 
DIPTA 2024-2027.

El consistori també ha rebut una subvenció del Departament 
de Cultura de la Generalitat de Catalunya de 5.929 €, que ha 
cobert el cost de la redacció del projecte. Aquesta subvenció era 
per a la redacció de projectes d’obra d’equipaments culturals de 
titularitat municipal. 
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Voleu saber quins actes hi ha programats 
per aquest Nadal al nostre municipi? 

Consulteu l’agenda i gaudiu de les festes!:

Novetats en el Pessebre dels 
Estels de la Masia de Castelló 
La 27a edició se celebrarà els dies 6, 7, 14 i 15 de desembre  
amb l'estrena d'algunes escenes en el recorregut

T orna el Pessebre dels Estels, referent entre els pessebres vi-
vents de Catalunya, que combina tradició, patrimoni i cultura. 
Les representacions tindran lloc els dies 6, 7, 14 i 15 de de-

sembre i tornaran a omplir el poble de Castelló d’escenes bíbliques i 
antics oficis. Aquesta 27a edició arriba carregada de novetats, a més 
de mantenir l’atractiu dels seus més de 25 anys d’història.

Aquest any, el Pessebre inclou un passi especial a les 16:30 h del 
diumenge 15 de desembre, pensat per a persones amb discapacitat 
i sensibilitat alta. Durant la resta de dies, hi haurà passis cada mitja 
hora entre les 17 h i les 19:30 h.

Les altres novetats són que reobrirà l’herbolari, després de dos 
anys, i que el forn teuler s’activarà per primer cop per coure els cai-
rons elaborats en els tallers recents.

També es començarà a construir un cocó, una estructura tradi-
cional de pedra seca que servia com a dipòsit d’aigua. A més, al re-

corregut hi trobareu una nova escena amb estris típics de les cases 
pairals, com la torradora de fruits secs.

 Més informació i venda d’entrades a www.masiacastello.cat

Concursos de fotografia
Enguany, la Regidoria de Turisme ha organitzat una nova edició del 
concurs de fotografia a Instagram, la vuitena. Els participants po-
dran optar a un premi dotat amb una nit d’hotel per a dues persones 
a La Figuerola Hotel & Restaurant que inclou habitació doble, sopar 
menú, esmorzar bufet i accés a les piscines interior i exterior (segons 
temporada).

 A www.vandellos-hospitalet.cat podeu consultar les bases del 
concurs. 

La Policia Local  
celebra el seu patró 

L a Policia Local va celebrar el 18 de novembre el dia del seu 
patró. En l’acte institucional que va tenir lloc a Ca la Torre 
de Vandellòs, es va reconèixer públicament els 15 anys de 

servei de l’agent David Delgado i del caporal Miquel Sánchez; i 
els 25 anys de servei del caporal Josep Sanabra i del sergent 
Sergi Navarro, cap de la Policia Local.

També es va reconèixer la trajectòria professional dels po-
licies locals jubilats: els sotsinspector en cap Jordi Jiménez, 
el caporal Antonio Reche, i els agents Antonio Naranjo, Josep 
Domènech, Agapito Gómez i Lluís Nomen; i de les entitats i 
persones que han col·laborat i col·laboren activament amb el 
cos policial del municipi: l’Associació de Voluntaris de Protec-
ció Civil de l’Hospitalet de l’Infant, l’Associació de Comerços de 
l’Hospitalet de l’Infant i la Vall de Llors, l’Associació de Restau-
ració i Hoteleria de l’Hospitalet de l’Infant i la Vall de Llors, José 

Alfonso de Grúas y Taller José y José Luis, Carmen Salla (tre-
balladora social del departament municipal de Benestar Social) 
i Raül Lari (veí del municipi que va ajudar a rescatar persones i 
vehicles en els aiguats que hi va haver el setembre de 2023). 
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E covidrio, l'entitat sense ànim de lucre encarregada de la gestió 
del reciclatge dels residus d'envasos de vidre a Espanya, ha 
reconegut a Vandellòs i l’Hospitalet de l´Infant com un dels 

municipis costaners de Catalunya més responsables i comprome-
sos amb la sostenibilitat, l'economia circular i el reciclatge de vidre, 
cosa que li permet revalidar la preuada Bandera Verda en la 5a edició 
de #MovimientoBanderasVerdes.

D'aquesta manera, Vandellòs i l´Hospitalet de l’Infant ha revali-
dat la seva bandera verda en aquesta campanya estival d’Ecovi-
drio, que té com a objectiu fer valer i reconèixer el compromís de 
l'hostaleria local i els ajuntaments en el reciclatge d'envasos de 
vidre, la protecció del medi ambient i l'avanç cap a un desenvolu-
pament sostenible.

El passat 21 de novembre, el gerent d’Ecovidrio a Catalunya, 
Ivan Costa, va lliurar el premi de la Bandera Verda a l’alcaldessa, 
Assumpció Castellví, i a la regidora de Medi Ambient, Laura Olmo, 
a la Casa de la Vila.

En total, en la 5a edició del #MovimientoBanderasVerdes, Eco-
vidrio ha comptat amb la participació de més de 2.300 hostalers 
de 28 municipis de Catalunya, els quals han contribuït a una reco-
llida total de més de 17.400 tones d'envasos de vidre, la qual cosa 
suposa un 11,21% més que l'estiu anterior.

Al costat de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, l'altre municipi 
premiat ha estat Castelldefels, localitat que ha aconseguit revali-
dar també aquest guardó.

En concret, Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant ha revalidat el 
seu guardó pel seu compromís amb la recollida selectiva d'en-

vasos de vidre, per l'elevada participació dels locals HORECA 
(bars, restaurants i guinguetes) i pel treball a l'hora de difondre i 
donar a conèixer la campanya. En aquest sentit, el nostre munici-
pi ha recollit aquest estiu més de 85 tones d'envasos de vidre, amb 
un percentatge de participació del sector HORECA d'un 94,1%. 

Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant  
revalida la Bandera Verda d’Ecovidrio 
El municipi ha aconseguit aquest premi per haver demostrat un cop més el seu compromís amb el 
reciclatge d'envasos de vidre, la protecció del medi ambient i l'avanç cap a un desenvolupament sostenible

Aquí trobareu més detalls de la campanya 
estival #MovimientoBanderasVerdes en 
què ha participat el nostre municipi

Cinc compactadores de llaunes 
a diversos punts del municipi

L a Regidoria de Medi Ambient ha instal·lat cinc compac-
tadores de llaunes de refresc al municipi. En concret, als 
nuclis de Vandellòs (al costat del pavelló esportiu i del 

Casal d’Avis), de Masriudoms (al costat del Casal del Puvill) i de 
l’Hospitalet de l’Infant (a la Plaça Almadrava i al parc infantil del 
costat del pavelló esportiu).

L’Ajuntament ha escollit aquestes ubicacions perquè estan a 
prop d’espais d’oci, la qual cosa facilita als usuaris el reciclatge 
d’envasos de llauna i serveix per conscienciar la ciutadania sobre 
la importància de revalorar els residus, segons ha explicat la regi-
dora de Medi Ambient, Laura Olmo.

La compra de maquinària per al retorn d’envasos per a l’Hos-
pitalet de l’Infant va ser una de les propostes guanyadores dels 
Pressupostos Participatius de 2023, que ara ha implementat el 
consistori, amb una inversió de 15.000 euros, aproximadament. 
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E l passat 3 d’octubre es va inaugurar a la sala Infant Pere 
del Centre de Visitants de l’Hospital del Coll de Balaguer de 
l’Hospitalet de l’Infant l’exposició ‘Bombers 40 anys’. Aques-

ta mostra itinerant fa un repàs a les quatre dècades d’història de 
la Direcció General de Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvaments 
(DGPEIS), explica els seus orígens, el seu funcionament actual i els 
reptes de futur.

La van inaugurar oficialment el director general de Prevenció, Ex-
tinció d’Incendis i Salvaments, Joan Delort; l’alcaldessa, Assumpció 
Castellví; la directora dels Serveis Territorials d’Interior a Tarrago-
na, Eli Llombart; el cap de la Regió d’Emergències de Tarragona, ins-
pector Albert Castellet, i el sergent Josep Farré, bomber, historiador i 
un dels comissaris de la mostra.

Aquesta exposició inclou, a més dels plafons explicatius, nou ma-
niquins que donen suport al discurs historiogràfic perquè mostren els 
4 uniformes d’intervenció que han tingut els Bombers de la Generalitat 
des de 1980, i els dels grups operatius del Cos (GRAF, GRAE i els Equips 
de Prevenció Activa Forestal), el personal tècnic operador de control i 
els auxiliars d’ofici forestal. Amb la col·laboració de l’Ajuntament de Van-
dellòs i l’Hospitalet de l’Infant també s’hi ha instal·lat una Secció Zero, 
en què s’explica la història dels bombers de la vila i l’incendi de la cen-
tral nuclear Vandellòs I, el 19 d’octubre de 1989; el servei més greu en 
què han treballat els Bombers de la Generalitat des de la seva creació.

Es podrà veure fins al 2 de febrer de 2025, els dissabtes, de 17 
a 20 h i els diumenges, de 10 a 13 h (excepte els dies 28 i 29 de 
desembre i 4 i 5 de gener). 

L'exposició 'Bombers 40 anys', a l'Hospitalet
La mostra es podrà visitar al Centre de Visitants de l’Hospital del Coll de Balaguer fins al 2 de febrer de 2025

En aquest web podeu consultar la programació municipal 
de cultura i accedir a la compra d’entrades dels actes de 

pagament. Ja veureu que hi ha tot tipus de propostes!

La seu del Campus Extens de la URV a Vandellòs  
i l’Hospitalet de l’Infant reprèn l’activitat

L a Universitat Rovira i Virgili (URV) i l’Ajuntament han signat 
un conveni per a la continuïtat de la seu del Campus Extens 
de la URV al municipi.

La funció de la seu del Campus Extens és posar el coneixe-
ment al servei dels veïns i veïnes del municipi, apropar els serveis 
i activitats de la URV, estendre els valors de la universitat, captar 
les necessitats del territori i reforçar el desenvolupament local.

Per al seguiment de les seves activitats, la seu del Campus 
Extens comptarà amb una comissió tècnica formada per la Uni-
versitat i l’Ajuntament i, en la represa de l’activitat, s’incorpora el 
Centre d’Estudis de l’Hospitalet de l’Infant per dur a terme les 
tasques de direcció i gestió de la seu, com a entitat vinculada al 
coneixement i integrada en el seu entorn local.

La seu del Campus Extens de la URV disposarà com fins ara 
dels equipaments municipals per dur a terme el programa d’acti-
vitats, i les despeses seran assumides a parts iguals per la Uni-
versitat i l’Ajuntament. En el marc de l’ acord, aquest mes de no-

vembre s’han organitzat ja les V Jornades d’Història a la Casa de 
Cultura Blanca d’Anjou. 
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L a Regidoria d’Ensenyament ha organitzat unes classes d’edu-
cació emocional i comunicació efectiva per a l’alumnat de 4t, 
5è i 6è de primària de les escoles del municipi. 

En concret, durant aquest 1r trimestre del curs, s’ha impartit 
un sessió a cada grup classe de 4t, 5è i 6è de l’Escola Mestral 
i de l’Escola Valdelors. Aquestes sessions han anat a càrrec de 
Verónica García, coach, educadora emocional i especialista en co-
municació positiva, no verbal i efectiva.

L’objectiu principal d’aquesta formació ha estat donar eines a 
aquests estudiants preadolescents perquè comprenguin com fun-
cionen les seves emocions i com aquestes influeixen en el seu 
comportament; i aprenguin a gestionar-les millor, a comunicar-se 
de manera més efectiva i a desenvolupar una major empatia cap 
als altres.

“La nostra voluntat és que l’alumnat, a partir de 4t, vagi apli-
cant i integrant els coneixements adquirits cada any; i que aquests 
coneixements els puguin reforçar quan vagin a l’institut, per crear 
una base sòlida d’autogestió emocional”, ha apuntat la regidora 
d’Ensenyament, Yolanda Marqués. 

La Regidoria d’Ensenyament va començar a organitzar aquest 
tipus de classes el curs passat, per a l’alumnat de l’ESO de l’Ins-

titut Berenguer. En vista de la bona acceptació que van tenir per 
part dels joves, aquest curs ha decidit ampliar-ne el nombre de 
destinataris: aquest 1r trimestre s’ha donat aquesta formació als 
alumnes de 4t, 5è i 6è de les escoles; i abans de finalitzar el curs, 
s’impartirà a tot l’alumnat de l’ESO de l’institut. 

Més de 250 escolars del municipi reben classes 
d’educació emocional i comunicació efectiva 
Les ha organitzat la Regidoria d'Ensenyament per aquest primer trimestre del curs 2024-2025

Nous cursos de català

A quest segon trimestre s’impartiran tres cursos de 
català presencials a l’Hospitalet de l’Infant: dels 
nivells Bàsic 1, Bàsic 2 i Bàsic 3. Les classes co-

mençaran el 7 de gener de 2025 i el període per apuntar-s’hi 
serà del 17 al 19 de desembre. Trobareu tota la informació a 
www.cpnl.cat/inscripcions/

Als cursos de català presencials del 1r trimestre s’hi van 
inscriure gairebé una seixantena de persones. 

Oberta la inscripció al segon 
curs de la UNED Sènior 

A l 2n quadrimestre, a l’Aula de la UNED de Vandellòs i 
l’Hospitalet de l’Infant, ubicada a l’Institut Berenguer 
d’Entença, s’impartirà un altre curs de la UNED Sènior, 

un programa formatiu dirigit a persones majors de 55 anys.
Es titula “Un tast de ciència” i està previst de l’11 de fe-

brer de 2025 al 3 de juny de 2025, tots els dimarts de 17:30 
a 19:30 h.

La matrícula és oberta (fins al 28 de febrer), a la Casa de la 
Vila de l'Hospitalet de l'Infant i a http://www.uned.es/ca-tortosa. 
El preu és de 40 euros.

El curs del 1r quadrimestre, sobre “Els indians i el passat 
colonial”, finalitzarà el 28 de gener i compta amb la partici-
pació d’una desena de prersones. 

Coneixeu l’Aula Mentor, el programa formatiu a 
través d’Internet que teniu al vostre abast al nostre 
municipi? A l’apartat d’Ensenyament del web municipal 
podeu consultar l’oferta de cursos i tota la informació Ensenyament 15



Podeu veure més imatges de la celebració 
de la CastaHalloween a la notícia que va 

emetre la Televisió de Vandellòs (TVV):

Neix la Xarxa d’Establiments Punt Lila Irisats 
contra les violències masclistes i LGBTIfòbiques 
Els negocis i equipaments locals adherits seran espais de prevenció i detecció d’aquests tipus de violència  
i disposaran d’informació sobre els recursos i circuits territorials existents

L ’Ajuntament ha refermat el seu compromís amb la lluita contra 
les violències masclistes i LGBTIfòbiques amb la creació de la 
Xarxa d’Establiments Punt Lilla Irisats (XEPLI).

Es tracta d’una xarxa local d’establiments i equipaments públics 
i privats, identificats amb un distintiu, que esdevindran punts infor-
matius i de referència per a la ciutadania en prevenció i sensibilit-
zació envers aquests tipus de violència.

“L’objectiu és reforçar la detecció de les violències masclistes i 
LGBTIfòbiques a entorns públics i capacitar els i les professionals que 
atenen els diferents establiments comercials, de restauració i serveis 
públics perquè puguin informar, sensibilitzar, prevenir i atendre (aten-
ció bàsica i derivació) aquest tipus de violències; i lluitar contra les 
actituds i els comportaments sexistes que es produeixin al municipi”, 
segons ha explicat la regidora d’Igualtat, Esmeralda Saladié. 

Amb aquesta finalitat, les regidories de Comerç i Igualtat van or-
ganitzar l’11 de novembre una formació adreçada als establiments 
locals interessats a adherir-se a aquesta xarxa, perquè puguin donar 
suport a les persones que pateixen aquests tipus de violència i infor-
mar-los sobre els recursos i circuits territorials existents. 

Fins al moment, un total de 8 establiments s’han sumat ja 
a aquesta iniciativa i han rebut l’adhesiu que els acredita com 
a Punt Lila Irisat adherit a la xarxa (Norai Sports, Els Remeis de 
l’Alta, Passiflora, La Parelleta, Farmàcia Alba Garcia, Siurell Moda, 
Òptica Infant i Autoescola 9Limit). L’Ajuntament té previst progra-
mar més sessions de formació per a aquells establiments que no 
van poder assistir-hi a la de l’11 novembre i també volen formar 
part d’aquesta xarxa, segons ha informat la regidora de Comerç, 
Sílvia Pujol. 

Èxit de la II CastaHalloween 

P er celebrar la festa de la Castanyada i de Halloween i dina-
mitzar el comerç local, l’Associació de Comerços de l’Hos-
pitalet de l’Infant i la Vall de Llors va organitzar diverses 

activitats, amb la col·laboració de l’Ajuntament.
El 31 d’octubre, a l’Hospitalet de l’Infant, van ser moltes les 

persones que van sortir al carrer, disfressades i sense disfressar, 
per participar en la cercavila que va recórrer la zona comercial, 
animada per quatre personatges terrorífics. I la canalla va omplir 
els comerços locals, jugant al “truc o tracte”.

D’altra banda, del 31 d’octubre al 2 de novembre, es van vendre 
castanyes i moniatos a la parada que hi va haver a l’avinguda Via 
Augusta. 

PUNT LILA
IRISAT
ESTABLIMENT

#AturemlesViolènciesMasclistes
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Bona música i bona gastronomia per 
la quarta edició del Vermut Live Music 
Aquest festival es va celebrar els dies 12 i 13 d’octubre, amb la participació d’una vintena d’establiments

E l Vermut Live Music va tornar a ser un èxit. Aquest festival de 
música en viu i gastronomia, organitzat per la Regidoria de 
Turisme amb la col·laboració de l’Associació de Restauració 

i Hoteleria, el patrocini de Vermuts Miró i el suport de la Diputació de 
Tarragona, va omplir de gent els 20 bars i restaurants de l’Hospitalet 
de l’Infant que van participar en aquesta quarta edició.

En aquests establiments s’hi van oferir un total de 37 actuacions 
musicals en directe i diferents aperitius durant el cap de setmana 
del 12 i 13 d’octubre, entre les 12 i les 16 h. Una oferta de tapes i de 
música en directe variada i de qualitat. 

Hi va haver actuacions simultànies per a tots els gustos i per a 
totes les edats: de latino, rumba, blues, rock, flamenc, swing, elec-
trònica, jazz, pop, versions dels anys 80-90, entre altres estils mu-
sicals, a càrrec de gairebé una trentena de músics i grups musicals. 

«Amb aquest esdeveniment que neix d’una col·laboració públi-
co-privada, hem volgut promocionar un any més els bars, restaurants 
i allotjaments locals i donar-los un cop de mà en aquesta època de 
l’any, per desestacionalitzar la temporada turística. El Vermut Live 
Music és una eina per fomentar l’activitat econòmica al municipi i per 
donar suport al sector de la restauració i l’hoteleria i també al sector 
cultural”, ha apuntat la regidora de Turisme i Cultura, Elidia López. 

Seguiu Turisme l’Hospitalet de l’Infant i la Vall de Llors a les xarxes socials:
@Turisme l’Hospitalet de l’Infant i la Vall de Llors 

@turisme_hospitalet @Mar_i_Muntanya @turismehospitaletinfant 
Turisme 17



Automoció Infant:  
El viatge no acaba

D es de petit, en Fernando va sentir una passió pels cotxes. 
Jugava amb ells, somiant amb el dia que pogués com-
prendre el seu funcionament; més endavant, als catorze 

anys va començar com a aprenent al taller del seu poble, Maials. 
La seva dedicació i esforç l'han conduït a treballar en el sector, 
però no va ser fins a l’any 2010 que va poder fer realitat el seu 
somni: tenir el seu propi taller mecànic a l’Hospitalet de l’Infant; 
i des del febrer de 2024, té la concessió de la marca xinesa 
YUDO de cotxes elèctrics, també amb les versions d’híbrid i ben-
zina.

En el passat, quan el Fernando va començar a treballar en 
aquest món, els mecànics confiaven en les seves habilitats d’ob-
servació i escolta per identificar problemes en els vehicles. Actu-
alment, els cotxes són molt més complexos, amb motors plens 
de tecnologia, cables i sensors. Això ha fet que la diagnosi i la 
reparació siguin més difícils, ja que els mecànics han d’utilitzar 

eines electròniques i informàtiques. Així, la mecànica s’ha digita-
litzat i els professionals com el Fernando han de dominar tant els 
aspectes físics com els tecnològics. 

“Els nostres clients són els millors ambaixadors del taller”, ens 
comenta el Fernando, i afegeix: “la clau del nostre èxit és oferir 
un servei integral de qualitat, i això només ho aconseguim amb 
professionals dedicats i experts”. És el que us ofereix a la carre-
tera N-340, km 1129 de l’Hospitalet de l’Infant! 

SECCIÓ EMPRENEDORS 

L ’alcaldessa, Assumpció Castellví; i Josep Maria Faura, en re-
presentació de l’entitat Séniors Españoles para la Cooperación 
Técnica (SECOT), van signar el 7 d'octubre un conveni de col-

laboració per donar un valor afegit al servei d’assessorament em-
presarial d’IDETSA.

SECOT és una associació que agrupa a professionals de tots els 
sectors de l’economia i de totes les àrees de gestió, que, havent fina-
litzat la seva dedicació professional, aporten la seva experiència en 
règim de voluntariat a emprenedors, i entitats i donen suport per a 
la creació d’empreses amb manca de recursos per accedir a la con-
sultoria comercial. També desenvolupa activitats de tipus social per 
ajudar a desenvolupar-se a persones grans o col·lectius amb risc 
d’exclusió social.

Inicialment les activitats a desenvolupar conjuntament seran:
 Participar en sessions de formació o assessorament a empre-
nedors 

 Donar suport a necessitats de caire empresarial que es puguin plan-
tejar per autònoms i petites empreses 

 Organitzar, si s’escau, sessions informatives sobre finançament pú-
blic o privat

 Assessorar a autònoms i petites empreses amb dificultats en te-
mes relacionats amb la nova Llei de Segona Oportunitat.

Amb la signatura d’aquest conveni, IDETSA pretén també “consolidar 
noves aliances estratègiques amb altres agents empresarials”, ha ex-
plicat el regidor de l’Àrea de Promoció Econòmica, Ferran Conejo. 

El servei d’assessorament empresarial 
rebrà el suport de Séniors Españoles para  
la Cooperación Técnica (SECOT)
Gràcies a l’acord de col·laboració signat entre l’empresa municipal IDETSA i aquesta entitat

Seguiu les xarxes socials d’IDETSA, per estar al dia dels 
serveis que ofereix a la ciutadania i a l’empresariat: 

@Idetsa  @idetsa_ @idetsaPromoció econòmica18



A través d’aquest codi QR podeu inscriure-us a la XIII Cursa 
de Sant Silvestre de l’Hospitalet de l’Infant, prevista per 
al diumenge 22 de desembre, a partir de les 11 h.

Més de 450 participants,  
en l’XI Vandekames 

M és de 450 persones van prendre part en la cursa de 
muntanya Vandekames, que es va celebrar el 18 
de novembre a Vandellòs. En aquesta 11a edició, 

aquest esdeveniment esportiu va constar de quatre recorre-
guts organitzats pel Centre Cultural, Esportiu i Recreatiu de 
Vandellòs i pel Club Centre Excursionista Serres del Mestral 
amb la col·laboració l’Ajuntament: la cursa vermella, la cursa i 
caminada blava, la caminada groga i les curses infantils.

José María Garcia López, del club Team Gozalbo; i Laura 
Sanvisens, del C.E. Trail Tàrraco, van ser els guanyadors de la 
cursa vermella, en la categoria masculina i femenina, respecti-
vament. I Adrià Valle i Orsolya Nemeth, els vencedors locals. 

 A www.vandekames.cat es poden consultar totes les clas-
sificacions. 

Mercè Monné i Josep  
Lluís Seguer reben  
un reconeixement

E ls veïns Mercè Monné i Josep Lluís Seguer van ser 
guardonats el 14 de novembre en la gala dels Reconei-
xements Esportius del Camp de Tarragona, atorgats 

pel Departament d’Esports de la Generalitat de Catalunya.
Mercè Monné, professora d’educació física de l’Institut Be-

renguer d’Entença de l’Hospitalet de l’Infant, va rebre el premi 
a la millor educadora esportiva; i Josep Lluís Seguer, a la 
millor direcció esportiva de la categoria masculina (ha estat 
tècnic de la Federació Catalana i Espanyola de Vela, tècnic i 
gerent del Patronat d’Esports de Vandellòs i l’Hospitalet de l’In-
fant, gerent del Club Nàutic Salou i delegat a Tarragona de la 
Federació Catalana de Vela). 

D urant el 2024, un total de 4.049 persones han passat per 
l’Alberg esportiu Àster de l’Hospitalet de l’Infant, segons ha 
informat l’empresa municipal que gestiona el seu funciona-

ment, Llastres Serveis Municipals SL. Això ha suposat més de 10.000 
pernoctacions en les 98 reserves que s’hi ha registrat durant tota la 
temporada d’obertura d’aquesta instal·lació. 

La major part són esportistes que van participar en alguna de les 
32 reserves esportives fetes per diversos clubs esportius d’arreu 
de Catalunya, principalment; però també d’altres punts d’Espanya i 
d’Andorra, de diferents disciplines esportives.

Entre aquestes estades destaquen les de la Federació Catalana 
de Voleibol, que han mogut 338 persones; les de la Unió Esportiva 
Sant Cugat, amb 110 participants; les del Club de Voleibol Barcelo-
na, amb 148; les de la Federació Catalana de Bàdminton, amb una 
quarantena; i el campus de futbol de la Jana Fernàndez, jugadora del 
primer equip femení del FC Barcelona, que va atreure una vuitantena 
d’esportistes en aquesta segona edició.

Altres entitats que també van escollir l’Hospitalet de l’Infant com 
a seu dels seus campus d’estiu i estades de pretemporada són: la 
Federació Andorrana de Vela, el Club de rítmica Escaldes-Engordany, 
el CT Rugby (Barcelona), el Club de Tennis i Pàdel d’Alcarràs, Tgn Bàs-
quet Club, Club de Rítmica i Estètica Sant Cugat, el Club de Voleibol 
Vilafranca i com a novetat el club local de patinatge.

A més, durant els mesos de primavera i tardor l’Alberg va atendre 
un total de 18 estades escolars que van poder complementar les se-
ves colònies de final/inici de curs amb una gran diversitat d’activitats 
esportives, aquàtiques i de lleure.

L’alberg també ha acollit un gran nombre de reserves culturals, 
grups de famílies... que han triat el nostre municipi com a destinació 
per passar jornades lúdiques i de treballs sobretot per l’entorn idíl·lic 
que presenta. 

Més de 4.000 persones s’han allotjat a l'Alberg 
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POBLACIÓ
Dades actualitzades 18/11/2024
L’Hospitalet de l’Infant 5.914
Vandellòs 802
Masriudoms 115
Vanessa Park 173
Masboquera 129
L’Almadrava 53
Població disseminada 34
Total 7.220

DEMOGRAFIA
NAIXEMENTS:
Roc Fernández Giménez, 07/10/2024

MATRIMONIS:
Sofía Tejero Noguerol i Víctor Barcelón 
Llovera, 24/08/2024

TELÈFONS D’INTERÈS
Ajuntament de Vandellòs 977 82 40 37 
Fax Ajuntament de Vandellòs 977 82 43 59 
Alberg Esportiu Àster  977 82 34 40 
BASE 977 82 34 59 
Biblioteca de l’Hospitalet 977 82 21 22 
Biblioteca de Vandellòs 977 82 45 12 
CAP de l’Hospitalet  977 82 03 36 
Casa de la Vila de l’Hospitalet  977 82 33 13 
Fax Casa de la Vila  977 82 39 00 
Casal d’avis de l’Hospitalet 977 82 31 21
Casal d’avis de Vandellòs 977 82 43 64 
Casal de Masriudoms 977 82 44 10 
Casals de Joves 977 56 90 26 

Centre de dia de l’Hospitalet 977 82 30 76
Centre de dia de Vandellòs 977 82 41 16 
Comaigua (Avaries) 900 10 03 42 
Correus 977 82 20 26
Emergències 112 
Endesa (Avaries) 800 760 706 
Escola de Música (l’Hospitalet) 977 82 37 14 
Escola Mestral (l’Hospitalet) 977 82 31 90 
Escola Valdelors (Vandellòs) 977 82 40 14 
Farmàcia Alba Garcia 977 82 42 25
Farmàcia Aragonès 977 82 30 59 
Idetsa Fibra  877 911 450 
MIDIT (Mancomunitat)  977 56 90 30

Oficina d’IDETSA 977 82 08 20
INS Berenguer d’Entença 977 82 04 27
Jutjat de Pau 977 56 90 33 
Llar d’Infants Sol i Vent (l’Hospitalet) 977 82 04 61
Llar d’Infants Patufets (Vandellòs) 977 82 40 03 
Oficina de Turisme 977 82 33 28 
Piscina coberta. Àrea d’Esports 977 82 05 23 
Policia Local 092 / 609 30 89 45 
Port Esportiu (Club Nàutic) 977 82 30 04 
Ràdio l’Hospitalet 977 82 00 14
Serveis Socials 977 56 90 38 
Tanatori municipal 977 36 02 81 
Televisió de Vandellòs 977 82 43 60 

Al web municipal podeu consultar els horaris de l’autobús 
municipal, de les línies d'autobús entre l'Hospitalet de l'Infant 
i Reus o Tarragona, de la línia de tren R16 i del servei Avant

DEFUNCIONS:
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A la pàgina web de Ràdio l’Hospitalet de l’Infant 
podeu escoltar l’emissora en directe i també 
tots els espais emesos quan i on vulgueu.

L'Alba Mirambel representa 
la TVV al concurs 'OP Fest'

L a veïna de l'Hospitalet de l'Infant Alba Mirambel és la 
representant de la Televisió de Vandellòs (TVV) al 
programa “OP Fest”, el concurs musical de les televisi-

ons locals per trobar la millor cançó original en català. L'Alba 
és una de les semifinalistes amb el tema propi 'La distància', 
una balada d'autor.

La TV Vandellòs van enregistrar i produir un videoclip 
d'aquest tema que va comptar amb la col·laboració del pro-
ductor musical Valen Haralambidis, qui es va encarregar dels 
arranjaments de la guitarra i la veu. 

L’emissora participa en 
l’actualització del Llibre 
Blanc de la Ràdio Local 

R àdio l'Hospitalet de l'Infant ha participat en una jorna-
da de la Federació de Mitjans de Comunicació Locals 
de Catalunya  per debatre sobre l’elaboració del Llibre 

Blanc de la Ràdio Local 2024, un projecte que ha de servir per 
aproximar-se a la realitat actual del sector mitjançant una au-
tèntica guia sobre els mínims indispensables per fer ràdio 
local pública.

El foment de la participació ciutadana, la proximitat, la 
capacitat de verificar la informació al territori de cada emis-
sora, la creació de continguts en formats híbrids, la creació 
d’estratègies per optimitzar les noves plataformes digitals i les 
xarxes socials o les grans possibilitats que ofereixen noves 
eines com la IA van ser algunes de les principals conclusions 
de la jornada del 16 d’octubre. 

Orfeu Suárez
Periodista

És llicenciat en periodisme per la Universitat 
Autònoma de Barcelona. Va iniciar la seva 
carrera professional a La Vanguardia, el 
1985. El 1995, es va incorporar a El Mundo, 
a la seva edició de Catalunya, com a cap 
de secció d'Esports. Sis anys després, es va 
traslladar a la seu del diari a Madrid, on 
actualment és redactor en cap. Ha cobert 
com a enviat especial els Mundials de futbol 
dels Estats Units (1994), França (1998), Corea 
i Japó (2002), Alemanya (2006) i Sud-àfrica 
(2010), on Espanya va aconseguir el títol, a 
més dels Jocs Olímpics de Barcelona (1992), 
Atlanta (1996), Sydney (2000) i Pequín (2008). 
Va ser testimoni, així mateix, de l'Eurocopa 
guanyada per Espanya a Viena, el 2008. 

Per què et vas inclinar pel periodisme?
Sempre m'ha agradat molt llegir, escriure, tenia traça per a les 
assignatures de literatura, les lletres en general m'anaven molt 

bé, m'agradava l'actualitat i això, on et porta? Doncs a decantar-te per 
una carrera de lletres, és a dir, per periodisme, en aquell moment no 
era com ara.

Ara està més fragmentat?
És diferent, jo vaig estudiar a Bellaterra, llavors periodisme i publicitat 
eren tres anys comuns, i després t'especialitzaves. Vaig tenir la sort de 
tenir dos professors molt coneguts dins el periodisme. Un era redactor 

en cap de El Periódico de Catalunya, Santiago Ramentol, i em van dir de 
fer pràctiques de maquetació i vaig anar a El Periódico al carrer Urgell 
de Barcelona, primer a l'estiu i més tard per Setmana Santa. Vaig entrar 
un dimecres de Setmana Santa en una redacció i no n’he sortit encara. 
I d'això farà l'any que ve quaranta anys. Jo en tenia 21.

Sempre has estat vinculat a l'esport?
En aquell moment no hi havia gent dedicada als esports i jo tenia 
contracte de col·laborador, però el que sí et puc dir és que estava al 
moment i al lloc adequat. Em van oferir anar a Roma i vaig dir que 
sí, malgrat que m'havia de pagar jo el viatge i l'estada. Era per fer 
la cobertura d'un mundial, tenia 23  anys, quatre anys després em 
van enviar a Tòquio... Això ara és impensable, tot funciona de manera 
molt diferent.

Quina és la diferència més gran, respecte als teus inicis?
La velocitat, la velocitat moltes vegades abans que la veritat. Ara has 
de ser el primer amb el teu... amb la teva web, amb el teu perfil de 
xarxa social... Has de ser el primer i sovint ser el primer no deixa prou 
temps per contrastar la informació. 

LES ENTREVISTES DE LA RÀDIO
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Dinar a la plaça Drs. Gil Vernet de Vandellòs per les Cuines del món.  Foto: Centre d’Estudis de la Vall

Participants de la sortida al Jungle Trek, del programa de joventut Tok’l 2. 
Foto: Cristina Lopera

XIII Cros escolar de l’Hospitalet de l’Infant. Foto: Montse Nomen

Guanyadors del concurs de disfresses de la Castaween 2024.  

Foto: Associació de Joves l'Hospitalet de l’Infant

Recepció institucional al Grup de Bitlles de Foment Cultural com a campió 

de la Tirada Intercomarcal de 2024. Foto: Beatriz Higueras

Valentín Abella, campió de Catalunya en la categoria kumite júnior  masculí - 76 kg. Foto: Club Karate Hospitalet Infant

La Banda Clau de Vent, que va actuar amb la banda infantil i juvenil al 

Concert de Santa Cecília. Foto: Banda Clau de Vent

XXXII Milla Urbana a Vandellòs. Foto: Montse Nomen

Per rebre notificacions al mòbil dels avisos de l’Ajuntament 
i dels actes programats al municipi, descarregueu-vos l’app 

Línea Verde, útil per comunicar incidències a la via pública.

www.liniaverdavandellos-hospitalet.cat

VANDELLÒS I L'HOSPITALET
DE L'INFANT

Enviar

Enviar

GRATUÏTA
DESCARREGA L’APP

NOU
HORARI DE
BIBLIOTECA

HI HA UN
BANC TRENCAT

AL PARC

EL FANAL
TE LA LLUM

FOSA!

MILLORA
LA TEVA LOCALITAT
I MANTÉN-TE INFORMAT
COL·LABORA VIA APP
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Cercavila de la Festa Major de Masboquera. Foto: Miquel Botello

Animació al carrer pel Mercat de Nadal. Foto: Jordi Vernet

Lectura del manifest del 25N, contra la violència masclista.  
Foto: Beatriz Higueras 

12è Aglà, dedicat a la música electrònica.  

Foto: Associació de Joves de Vandellòs

Encesa de llums a l’Hospitalet de l’Infant. Foto: Teo Castillo
Encesa de llums de Nadal a Vandellòs. Foto: Montse Sancho

Nominats i guardonats als Premis Xavi Sabaté. Foto: Miquel Botello

Contacontes a Vandellòs pel 25N. Foto: Cristina Lopera

Al compte oficial d’Instagram de l’Ajuntament compartim 
fotografies dels actes més destacats que se celebren al 
municipi. Si encara no el seguiu, us animem a fer-ho!: Fotogaleria 23
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